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Det kan høres ut som om det grønne skiftet innebærer økt 
hensyn til naturverdier; at videre utvikling skal skje på natu-
rens premisser. Regjeringen skriver på sine nettsider; - Det 
grønne skiftet handler om hvordan Norge skal bli et lavut-
slippsland innen 2050. For å å til dette må vi omstille oss til 
et samfunn hvor vekst og utvikling skjer innenfor naturens 
tålegrenser. Det er vanskelig å se at det grønne skiftet så 
langt har bidratt til ivaretakelse av naturen. Noen av tiltakene 
medfører til og med mer ødelagt natur, og i enkelte tilfeller 
også negative klimaeffekter. Formuleringen innenfor naturens 
tålegrenser antyder at vi kan legge oss helt opptil hva vi tror 
økosystemene er i stand til å tåle. 

Det har gjennom årenes løp blitt bygd ut mange og store 
vannkraftanlegg. Vannkraftverkene dekker 90 prosent av 
den norske kraftforsyningen. Mange av anleggene er i dag 
foreldet og lite effektive. Med smartere bruk av vannet, nye 
turbiner og ny teknologi vil mer kraft kunne utvinnes. Statkraft 
har allerede modernisert mange av sine anlegg, men det er 
fortsatt et potensiale i eldre vannkraftverk som vil kunne gi 
ca. 20 TWh/år, uten ytterligere naturinngrep. Strømforbruket 
i Norge er på 130 TWh årlig. I et såkalt normalår har Norge et 
kraftoverskudd på om lag 10 TWh. 

For å dekke kraftbehovet under det grønne skiftet må 
andelen elektrisk energi økes, og fossil energi fases ut. Det 
antas at Norge vil komme til å trenge 200 TWh elektrisk 
energi årlig. For å dekke det kommende kraftunderskuddet 
er det de siste ti årene igangsatt storstilt utbygging av vind-
kraftverk i Norge, og gitt konsesjoner for 88 vindkraftverk. 

Vindkraftanleggene krever store terrenginngrep i form av 
skjæringer og fyllinger til veger og oppstillingsplasser, på stør-
relse med en fotballbane ved foten av hver turbin. I tillegg kom-
mer den visuelle effekten, støy og annen forurensning, samt 
problemer som naturinngrepet og vindturbinene gir for flora og 
fauna. Et svært viktig poeng for klimaeffekten, men med nega-
tivt fortegn, er tap av myr. Hittil har ingen av konsekvensutred-
ningene tatt høyde for betydelig økte CO2-utslipp som konse-
kvens av fjernet eller drenert myr. Først i senere tid er dette 
undersøkt med nøyaktige målinger. NVE har gitt sine konsesjoner 
til å bygge vindkraftverkene uten å kjenne til det totale klima- 
regnskapet. Det faller lett å bruke begrepet grønnvasking.  

Hvor mye natur skal vi bygge ned for å gjennomføre det 
grønne skiftet? Er forpliktelsene til å dekke behovet for strøm, 
også for Europa, større enn til å ivareta naturmangfoldet? Det 
haster med å utforske og prioritere alternative energiløsninger, 
som ikke krever nedbygging av naturen. Økte tilskudd til enøk-
tiltak, krav til solcelleanlegg på bolighus og andre bygninger, 
mindre vindmøller på gardsbruk, jordvarme m.m. i allerede 
utbygde områder, er tiltak som må satses på i langt større 
grad enn tilfellet er nå. 

Norsk natur, spesielt urørt natur, må få en reell sjanse, slik 
at den ikke ofres i det grønne skiftet!

Åsfrid Fagervik
styremedlem NLA
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www.arkitekturpolitikk.no

Runde år i februar
1. februar Karin Guttormsen 80 år
4. februar Gro Aasland Krog 50 år
10. februar Alf Støle 60 år
16. februar Svein Erik Bergem 60 år
19. februar Thormod Sikkeland 70 år
28.. februar Axel Nitter Sømme 75 år 

Styrets stemme 
Det grønne skiftet

Ny studentrepresentant i styret etter Bendik Vindegg Torp er Ingrid Jose-
fine Salo Raknes, LA3, som kom inn som vara i 2021. Terra Forma, linjefore-
ningen på NMBU, velger studentrepresentant og vararepresentant i desem-
ber for kommende kalenderår. Studentrepresentantene velges altså ikke av 
NLAs årsmøte, som øvrige styremedlemmer og tillitsvalgte. Ny vara for 
studentrepresentanten fra januar 2022 er Rebecca Engh, LA2.

Årsmøtet har vedtatt at også andre studiesteder med godkjent master-
studium skal være representert med studentrepresentant i NLAs styre. Det 
er sammenslutningen av landskapsarkitektstudentene ved AHO som skal 
velge studentrepresentant med vara, vanligvis på studentforeningens års-
møte, for ett år om gangen. 

Takk til Bendik Torp for engasjert innsats i NLAs styre gjennom 2021!

Marit Hovi
NLA

Nye studentmedlemmer 
i NLAs styre

STATUS DESEMBER 2021
Arbeidsgruppa jobber videre med å konkretisere strategiske mål/
retninger for å nå effektmålene. Disse skal sammen med valg av 
målgrupper og essensen av tiltakene inn i utkastet til den endelige 
rapporten. Utkastet sendes til styret i NLA og til en egen ressursgruppe 
som er opprettet i sakens anledning, i januar. 

Medieanalyse fra Retriever for 2021 er bestilt – skal vi øke synlig-
heten, er det lurt å måle hvordan nivået er i utgangspunktet. Det blir 
også diskutert om vi skal leie inn et profesjonelt byrå til å sparre med, 
om utkastet til strategi. Tiden fram til årsmøtet 2022 er knapp, og 
flere brikker skal på plass i det helhetlige bildet. 

Bestillingen fra årsmøtet 2020 var å utarbeide en kommunikasjons-
strategi for å 1) øke landskapsarkitektens deltakelse i den brede sam-
funnsdebatten; 2) synliggjøre landskapsarkitektens rolle i samfunns-
utviklingen; 3) styrke fagfeltets posisjon og mangfold og  4) medvirke 
til at faget blir benyttet mer i samfunnsutviklingen.  

Dette er ambisiøse mål, og prosessen kan ta mange retninger under-
veis. Forslag til strategi og tiltak skal baseres på en total vurdering av 
interessenter, målgrupper, samarbeidspartnere, økonomisk hand-
lingsrom og mulige kommunikasjonskanaler og -plattformer. 

Kontaktutvalgsmøtet 18. september hadde som tema kommuni-
kasjonsstrategi, bestilt av årsmøtet i oktober 2020. Medvirkning fra 
medlemmene har vært en viktig forutsetning for det som skal munne 
ut i et forslag til årsmøtet den 30. april 2022. Samtidig har interessen 
for å delta vært noe moderat. Sommeren 2021 ble det gjennomført 
to digitale verksteder.

Mange spørsmål skal diskuteres: Hva ønsker vi å oppnå? Hvilke 
målgrupper tar vi sikte på? Hva skal etterlatt inntrykk være? Land-
skapsarkitektene som yrkesgruppe har stor kunnskap om klima, 
natur og landskap og besitter de verktøyene som trengs for å redde 
verden. Hvordan får vi gjort dette allment kjent? Hvilke tiltak er aktu-
elle? Hvilke kanaler? 

Arkitektforeningen (NAL) som NLA har en tidsskriftavtale med, har 
også en prosess på gang med restrukturering av sin utadrettede 
virksomhet. Fra 2023 skal en ny nettside erstatte dagens Arkitektnytt, 
og det skal utgis kun ett tidsskrift både på nett og på papir, Norges 
ledende tidsskrift for arkitektur. Ambisjonene er store og går ut på å 
styrke faget – være til for medlemmene – og samtidig ha mål om å nå 
ut bredere ved å «utvikle, ikke avvikle» arkitekturformidlingen. 

Hensikten med KU-møtet var å sikre forankring hos og medvirkning 
fra NLAs medlemmer, orientere om status og få innspill til arbeidet; 
drøfte og spisse målene og målgruppene. Oppsummeringene finnes 
på NLAs hjemmeside.

Mona Vestli,
for arbeidsgruppa

Status NLA kommunikasjonsstrategi
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Benedicte Nordhaug, en av prosjektlederne. Foto Anne Guro Røsæg

NLA Oslo/Akershus inviterte til tegnekurs med Kirsty Bad-
enoch 30.11 til 1.12 i Josefines gate 32. Kirsty Badenoch har 
bakgrunn som arkitekt og jobber som assosiert partner i land-
skaps- og urbanismekontoret Periscope (London), og under-
viser i landskapsarkitektur på The Bartlett College of Archi-
tecture. Se hennes hjemmeside kirstybadenoch.com.

«Minikurset vektlegger iakttakelse og abstraksjon av urbane 
landskap, arkitektur og bylivssituasjoner. Kurset passer for alle 
erfaringsnivåer, og er tenkt som et oppfriskende og inspirerende 
innslag i en travel hverdag hvor det stadig er viktig å holde på 
streken!» – het det i invitasjonen.

Kurset hadde 15 plasser per dag og var fulltegnet.

Tegnekurs med 
Kirsty Badenoch

NLA Oslo/Akershus inviterte til tegnekurs med 
Kirsty Badenoch før jul. Foto Maja Kozak Dehlin 

Rebecca Engh  og Ingrid Josefine Salo Raknes. Foto privat

Birgitte Hellstrøm gir ordet til Bendik Torp. Foto Anne Guro Røsæg


